

ENG:

"International Scientific-Theoretical Symposium on 'Famous Turkish Scholars Who Contributed to the Development of the Turkish Language.' June 27-29, 2024.

An international symposium titled 'Famous Turkish Scholars Who Contributed to the Development of the Turkish Language' was held to mark the 950th anniversary of Mahmud al-Kashgari's Diwan Lughat al-Turk. The event was organized at the Faculty of Literature of Istanbul University and was attended by prominent scholars and researchers, including the university's rector Zülfiqar Osman Bülent, Al-Farabi Kazakh National University's rector Zhanseit Tuymebayev, and Nazarbayev University's head of the Department of Kazakh Language and Turkology, Yulai Shamiloglu. The symposium comprehensively discussed topics such as the preservation and recognition of the Diwan, the scientific and educational significance of Mahmud al-Kashgari's legacy, and its universal contributions to linguistics.

RUS:

"Международный научно-теоретический симпозиум «Знаменитые турецкие мудрецы, внесшие вклад в развитие турецкого языка». 27-29 июня 2024 года.

Международный симпозиум под названием «Знаменитые турецкие мудрецы, внесшие вклад в развитие турецкого языка» был посвящён 950-летию труда Махмуда Кашгари «Диуан лугат ит-тюрк». Мероприятие прошло на факультете литературы Стамбульского университета и собрало известных учёных и исследователей, включая ректора университета Зюльфикара Османа Бюлента, ректора Казахского национального университета имени аль-Фараби Жансейта Туймебаева и заведующего кафедрой казахского языка и тюркологии Назарбаев университета Юлая Шамилоглу.

На симпозиуме всесторонне обсуждались темы, связанные с сохранением и признанием «Диуана», научно-просветительским значением наследия Махмуда Кашгари и его универсальным вкладом в лингвистику.